

FOR IMMEDIATE RELEASE

BREAKING: GLOBAL SUMUD FLOTILLA INTERCEPTED BY ISRAELI NAVAL FORCES

October 1, 2025

On Wednesday, 1 October 2025 at around 8:30 pm Gaza time, multiple vessels of Global Sumud Flotilla—notably Alma, Sirius, Adara—were illegally intercepted and boarded by Israeli Occupation Forces in international waters. Prior to illegally boarding the ships, it appears as though the Israeli naval vessels intentionally damaged ship communications, in an attempt to block distress signals and stop the live-stream of their illegal boat boarding. In addition to the boats confirmed to be intercepted, live-stream coverage and communication has been lost with multiple other boats. We are diligently working to account for all participants and crew. We will share updates as soon as we have confirmed information about the status of boats, detentions, injuries and potential casualties.

This is an illegal attack on unarmed humanitarian in international waters. We call on governments, world leaders, and international institutions to demand the safety and release of all on board and continue to monitor this situation closely.

Despite interception of a few vessels, the Global Sumud Flotilla is 70 nautical miles away from the Gaza coastline and will continue undeterred.

Media Contact:

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: media@globalsumudflotilla.org

Instagram / Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)

POUR DIFFUSION IMMEDIATE

DERNIÈRES INFORMATIONS : LA GLOBAL SUMUD FLOTILLA INTERCEPTÉE PAR LES FORCES NAVALES ISRAÉLIENNES

1 octobre 2025

Le mercredi 1er octobre 2025, vers 20h30 heure de Gaza, plusieurs navires de la Global Sumud Flotilla, notamment l'Alma, le Sirius et l'Adara, ont été illégalement interceptés et abordés par les forces d'occupation israéliennes dans les eaux internationales. Avant d'aborder illégalement les navires, il semble que les navires de guerre israéliens aient intentionnellement endommagé les systèmes de communication des navires, afin de bloquer les signaux de détresse et d'empêcher la diffusion en direct de leur abordage illégal. Outre les bateaux dont l'interception a été confirmée, la retransmission en direct et les communications avec plusieurs autres bateaux ont été perdues. Nous travaillons sans relâche pour retrouver tous les participants et membres d'équipage. Nous vous tiendrons informés dès que nous aurons des informations confirmées sur l'état des bateaux, les détentions, les blessés et les victimes potentielles.

Il s'agit d'une attaque illégale contre des humanitaires non armés dans les eaux internationales. Nous appelons les gouvernements, les dirigeants mondiaux et les institutions internationales à exiger la sécurité et la libération de toutes les personnes à bord et à continuer de suivre de près la situation.

Malgré l'interception de quelques navires, la Global Sumud Flotilla se trouve à 70 milles marins de la côte de Gaza et poursuivra sa route sans se laisser intimider.

Contact Médias:

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: media@globalsumudflotilla.org

Instagram / Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)